南臺	南臺科技大學 105 學年度第 1 學期課程資訊		
課程名稱	英語聽力訓練(C1)		
課程編碼	01D1291V		
系所代碼	00		
開課班級	四技系統一甲 四技系統一乙四技微電一甲四技資工一甲		
開課教師	黄美菁		
學分	2.0		
時數	2		
上課節次地點	一 5 6 教室 S302		
必選修	管制必修		
課程概述	This course is designed to develop students' English skills with an emphasis on		
	listening comprehension. Students will learn to understand dialogues, and talks on		
	topics relating to school, directions, sports, telephone and etc. By practicing		
	dialogues and taking dictation drills, students can also learn to communicate about		
	the topics, read relevant texts (300-750 headwords) and write sentences based on		
	100 basic patterns.		
課程目標	1.提升學生對口說英文之瞭解與反應能力		
	2.增進學生開口說英文之興趣與信心		
	3.以實用的生活對話取代傳統單字文法教學		
	4.學習透過觀察語調瞭解對話重點與情緒		
	5.以多媒體情境式教學加深學習印象		
	1.Improve comprehensive and reactive capability for spoken English		
	2.Increase students' interest in and confidence on English speaking		
	3.Replace traditional vocabulary-grammar teaching with practical daily		
	conversation		
	4.Observing changes of intonations as means to perceive the emphasis and		
	emotion of conversation		
	5.Utilize multimedia and thematic course design to reinforce learning		
課程大綱			
to to longer with a	1.聽懂單字、句型及句子。		
	2.聽懂電話訊息		
	3.聽懂各主題所涵蓋的內容		
	4.聽懂圖表及商品手冊的內容		
	5.聽懂對過程及程序的描述		
	6.聽懂對時事的評論		
	7.聽懂問題並做適當回應		

		8.展現以下附屬聽力技巧
- b. 能察覺特殊細節 - c. 能推論 - d. 能預測 - e. 能機括推論 - f. 能分門別類 9. 閱讀 300-750 個土要字彙的文章 **除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。 英文大綱 With respect to the topics, students will be able to 1. Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2. Listen to and understand telephone messages 3. Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4. Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6. Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 7. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and respond to questions appropriately. 8. Develop sub-skills of listening: - a. Discerning main idea - b. Noticing specific details - c. Inferring - d. Predicting - e. Generalizing - f. Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. ** ** ** ** ** ** ** ** **		
c. 能推論 d. 能預測 e. 能概活推論 f. 能分門別類 9. 開讀 300-750 個主要字彙的文章 **除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。 英文大綱 With respect to the topics, students will be able to 1. Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2. Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4. Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5. Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and respond to questions appropriately. 8. Develop sub-skills of listening: a. Discerning main idea b. Noticing specific details c. Inferring d. Predicting e. Generalizing f. Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 評量方法 指定用書 istening advantage 1 参考書籍 先修科目 1. 此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2. 轉學生或復學生或復學生如有任他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分批免要數申請學分批免。 3. 新生若已變到免除外語能力課程之標準,可持達標準之葉檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
d.能預測 e.能概括推論 f.能分門別類 9.閱讀 300-750 個主要字彙的文章 **除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。 英文大綱 With respect to the topics, students will be able to 1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 5.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 野量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 大修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可参考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
9.閱讀 300-750 個主要字彙的文章 **除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。 英文大綱 With respect to the topics, students will be able to 1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2.Listen to and understand telephone messages 3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 P量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外部能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
**除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。 英文大綱 With respect to the topics, students will be able to 1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2.Listen to and understand telephone messages 3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 野量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外部能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言申心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
With respect to the topics, students will be able to 1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2.Listen to and understand telephone messages 3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 大修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		9.閱讀 300-750 個王要字彙的文章
1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences. 2.Listen to and understand telephone messages 3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		**除正規課程外,另有自學中心自學時數及 Live DVD 使用時數規定。
2.Listen to and understand telephone messages 3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words.	英文大綱	With respect to the topics, students will be able to
3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks on a variety of topics. 4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening: a.Discerning main idea b.Noticing specific details c.Inferring d.Predicting e.Generalizing f.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words.		1.Listen to and understand meanings of words, phrases and sentences.
on a variety of topics. 4. Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5. Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6. Listen to and understand opinions on current issues. 7. Listen to and respond to questions appropriately. 8. Develop sub-skills of listening:a. Discerning main ideab. Noticing specific detailsc. Inferringd. Predictinge. Generalizingf. Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. ** **Pajak** ** ** ** ** ** ** ** ** **		2.Listen to and understand telephone messages
4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals. 5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		3.Listen to and understand information contained in short conversations and talks
5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures. 6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可参考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		on a variety of topics.
6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		4.Listen to and understand information contained in charts, graphs and manuals.
6.Listen to and understand opinions on current issues. 7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		5.Listen to and understand descriptions of processes and procedures.
7.Listen to and respond to questions appropriately. 8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 多考書籍 大修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
8.Develop sub-skills of listening:a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可参考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		_
a.Discerning main ideab.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
b.Noticing specific detailsc.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage I 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		
c.Inferringd.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 新學方式		
d.Predictinge.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words.		
e.Generalizingf.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式		
一-f.Classifying 9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 数學資源		
9. Have a reading vocabulary of 300-750 words. 数學方式 評量方法 指定用書		
教學方式 評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		, ,
評量方法 指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)		January of the many of the morals.
指定用書 listening advantage 1 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)	教學方式	
 参考書籍 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 教學資源 	評量方法	
 先修科目 1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。 2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 教學資源	指定用書	listening advantage 1
2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)	參考書籍	
學分抵免要點申請學分抵免。 3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語 言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 教學資源	先修科目	1.此為四技一年級上學期之英文必修課程。
3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 教學資源		2.轉學生或復學生如有在他校或本校修習過本課程,可參考教務處網站上之
言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢) 教學資源		學分抵免要點申請學分抵免。
教學資源		3.新生若已達到免修外語能力課程之標準,可持達標準之英檢(日檢)證書治語
		言中心申請免修。(實施要點請於語言中心網站查詢)
注意事項	教學資源	
	注意事項	

全程外語授課	0
授課語言 1	華語
授課語言 2	英語
輔導考照 1	TOEIC
輔導考照 2	BULATS